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Pes provází člověka jako jeho věrný přítel už tisíciletí. I na území města Znojma se 
vyskytuje hodně psích plemen a také „podvraťáků“ (k seznámení jejich matky a otce došlo po 
podlezení nebo podhrabání vrat, tedy bez záměru lidí střežících čistotu  psí rasy). V letošním 
roce eviduje městský úřad 2 350 psů, k tomu je třeba připočíst kolem 150 psů ve dvou psích 
útulcích a těžko odhadnutelný počet psů nenahlášených. Ponechme nyní stranou úklid psích 
exkrementů (stanovišť se sáčky je rozmístěno dostatek, zásobníky pravidelně doplňovány, jen 
těch neukázněných pejskařů, kteří po svých miláčcích neuklízejí, je stále dost a dost) či 
problém psího štěkotu (je výlučnou formou komunikace psa s člověkem, někdy je však této 
komunikace příliš, což by vám potvrdili občané bydlící v blízkosti psích útulků) a nechme se 
inspirovat slovem pes. To je pod psa (nevalná úroveň, např. komunální politiky). Tam chcíp 
pes (nic se tam neděje, např. zanedbávání okrajových městských částí). Je tam platný jako pes 
v kostele (nekompetentní člověk, např. člen zastupitelstva). Co myslíte, jsou tato česká lidová 
rčení aktuální i ve Znojmě?    

Dění na znojemské radnici se v posledním období stalo docela velkým Kocourkovem. 
Začalo to korupční aférou spjatou s předcházejícím vedením a pokračovalo po výměně stráží 
v rámci komunálních voleb nemastnou neslanou činností vedení nového. Ani do roka a do dne 
nedoputoval případ „velkého tajemníka“ k soudu, který jediný má pravomoc rozhodnout, zda 
se modrý pták v Krejčířově podání obalil korupčním peřím. Pod slupkou Kaššaiova 
oranžového pomeranče se objevily skvrny hniloby a plísně (např. příprava „losovačky“ při 
zadávaní velké zakázky), sladký plod se stal nepoživatelným, k záchraně mu nepomohla ani 
bylinka zvaná šťovíček. V pohádkách se šťastným koncem se hojně objevuje číslovka tři. 
Také ve znojemském příběhu hraje číslice 3 vyjádřená v různých číselných kombinacích 
důležitou roli. V pořadí 3. starosta za poslední rok, 33letý, se za pomoci právních služeb 
s hodinovou sazbou 3 300 korun přičiní o transparentní rozhodování a kvalitní správu věcí 
veřejných. Zbývající 3 roky do konce volebního období ukáží, zda se tak stane a zda slogan U 
nás v Kocourkově bude tím pádem pro naše město neaktuálním, obsahově prázdným pojmem. 

Komenského náměstí historicky nebylo tržištěm, shromaždištěm ani místem oddechu, ale 
především součástí dopravních tras. Dnes plní jak dopravní funkci, tak odpočinkovou zónu a 
je z toho kočkopes. Chodec sedící nohy krčící, aby o ně díky autu nepřišel. Řidič jedoucí na 
brzdu šlapající, aby chodce nepřejel. Zkrátka neúnosný autochodecký guláš. Řešení  
ponechám dopravním expertům. Troškou do mlýna bych však přispěl: z Kovářské ulice na 
Komenského náměstí auta nepouštět, dojde ke zklidnění, navíc se odstraní nelogičnost – řidiči 
jsou zde nuceni jezdit v obráceném směru než je obvyklé na kruhovém objezdu.  


